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Zápis z 3. jednání Rady České televize ze dne 20. 3. 2024 

 

Přítomni osobně:  D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, 

P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. 

Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý  

Omluveni:   

    

Sekretariát Rady ČT: K. Mališová, P. Staňková 

Předsedající:   K. Novák 

Hosté: J. Souček, P. Dostálová, P. Mrzena, M. Petrman 

 

Program jednání:  

 
1. Zahájení 

2. Volba ověřovatelů zápisu 

3. Plnění usnesení a kontrola zápisů 

4. Informace generálního ředitele 

5. Materiály z dozorčí komise 

6. Schválení Výroční zprávy o činnosti ČT v roce 2023 

7. Jednací řád RČT 

8. Zpráva o programu ČT24 (2023) 

9. Analýza vysílání ČT po útoku na FF UK 

10. Stížnosti a podněty 

11. Různé 

12. Závěr 

 

1) Schválení programu jednání, zahájení 

 

Program jednání:  

 
1 Zahájení 

2 Volba ověřovatelů zápisu 

3 Plnění usnesení a kontrola zápisů 

4 Informace generálního ředitele 

5 Materiály z dozorčí komise 

6 Schválení Výroční zprávy o činnosti ČT v roce 2023 

7 Jednací řád RČT 

8 Zpráva o programu ČT24 (2023) 

9 Analýza vysílání ČT po útoku na FF UK 

10 Stížnosti a podněty 

11 Různé 

12 Závěr 
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Usnesení č. 43/03/24: Rada po projednání schvaluje program jednání v navrženém znění: 

(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

 

2) Volba ověřovatelů zápisu 

 

Usnesení č. 44/03/24: Rada volí ověřovatele zápisu radního Davida Brabce a radního Romana 

Bradáče a pověřuje je ověřením tohoto zápisu. 

(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

 

3) Plnění usnesení a kontrola zápisů 

 

Usnesení č. 45/03/24: Rada obdržela materiál „Výroční zpráva o činnosti ČT v roce 2023“ a 

pověřuje radního Ladislava Mrklase zpracováním hodnotící zprávy k tomuto materiálu a 

předložením návrhu usnesení.  

(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 
Usnesení č. 46/03/24: Rada obdržela materiál „Analýza vysílání ČT po útoku na FF UK“ a 

pověřuje radního Ladislava Mrklase zpracováním hodnotící zprávy k tomuto materiálu a 

předložením návrhu usnesení. 

(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 
Návrh usnesení č. 47/03/24: Rada obdržela materiál „Informace o činnosti divize Finance a 

provoz“ a pověřuje místopředsedu Vlastimila Ježka zpracováním hodnotící zprávy k tomuto 

materiálu a předložením návrhu usnesení v této věci.  

(17:0:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. 

Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. 

Tesař, L.X. Veselý 

ZDRŽEL SE: V. Ježek 

 

4) Informace generálního ředitele 

 
Viz. Příloha 1 tohoto zápisu 
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5) Materiály z Dozorčí komise 

 

Usnesení č. 48/03/24: Rada bere na vědomí zápis z 3. jednání dozorčí komise RČT ze dne 

6.3.2024.  

(Příloha č.2 tohoto zápisu) 

(9:0:9) Návrh nebyl přijat. 

PRO: D. Brabec, J. Fistein, V. Ježek, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. 

Richterová, T. Řehák  

ZDRŽEL SE: P. Matocha, V. Karmazín, R. Bradáč, J. Šlégr, I. Chmel Denčevová, I. Tesař, L. 

Mrklas, P. Šafařík, L.X. Veselý 

 

 

6) Schválení Výroční zprávy o činnosti ČT v roce 2023  

 

Usnesení č. 49/03/24: Rada schvaluje Výroční zprávu o činnosti České televize v roce 2023. Rada 
pověřuje předsedu Mgr. Karla Nováka, aby v souladu s § 8 odst. 2 zákona č. 483/1991 Sb., o České 
televizi, ve znění pozdějších předpisů, předložil tuto zprávu v termínu do 31. 3. 2024 předsedkyni 
Poslanecké sněmovny a předsedovi Senátu Parlamentu ČR. 
(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně.  
PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý  

 

 

7) Jednací řád RČT  

 
Usnesení č. 50/03/24: Rada schvaluje návrh novely Jednacího řádu RČT.  
(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 
PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý  

 

 

8) Zpráva o programu ČT24 (2023)   

 

Usnesení č. 51/03/24: Rada bere na vědomí materiál „Zpráva o programu ČT24“ a žádá 

generálního ředitele, aby předložil aktualizaci materiálu v termínu do 31.ledna 2025.  

(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

 

9) Analýza vysílání ČT po útoku na FF UK 

 

Usnesení č. 52/03/24: Rada bere na vědomí materiál „Analýza vysílání ČT po útoku na FF UK“.  

(15:0:0) Návrh byl přijat. 
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PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. I. Tesař 

(nepřítomni: B. Procházková, J. Šlégr, L.X. Veselý) 

 

10) Stížnosti a podněty 

 

Usnesení č. 53/03/24: Rada předává generálnímu řediteli k přímému vyřízení tyto stížnosti: čj.: 
e44/24, e43/24, e38/24. 
(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

Usnesení č. 54/03/24: Rada schvaluje návrhy odpovědí na stížnosti: čj. e57/24, e56/24, e55/24, 

e52/24, e51/24, e48/24, e47/24, e46/24, e45/24, e41/24, e40/24, e39/24, e35/24, e210b/23, e13/24, 

CT362574/2023-8, CT362574/2023-7, CT362574/2023-6.  

(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

Usnesení č. 55/03/24: Rada ČT se rozhodla zveřejňovat na webových stránkách České televize 
všechny Radou zodpovězené stížnosti diváků, které přijdou po 1.5.2024. Společně se stížností 
bude zveřejněna také odpověď Rady ČT, případně stanovisko generálního ředitele k tématu. 
Dokumenty budou anonymizované v souladu s GDPR, zveřejněno bude pouze jméno stěžovatele. 
Rada ČT žádá generálního ředitele o technické a organizační zajištění tohoto procesu. 
(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

Usnesení č. 56/03/24: Rada bere na vědomí informace předsedy Rady ČT K. Nováka o stavu 

řešení stížností a podnětů k dnešnímu dni. 

(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

11) Různé 

 

a) Usnesení č. 57/03/24: Rada ČT si je vědoma povinností, které jí vyplývají ze zákona č. 

483/1991 Sb., o České televizi v platném znění, například z ustanovení § 8, odst. 1., písm. 

b), c) a j). Konstatuje, že současná nejistota ohledně dalšího vývoje ekonomické situace ČT 

a nedostatek informací o průběhu politických jednání o legislativním rámci ekonomických 

podmínek činnosti ČT komplikuje Radě ČT řádný výkon jejích povinností. Proto: 

a. Zařazuje seznámení se s podobou krizových scénářů dalšího fungování ČT na  
pracovní jednání 3.4.; 

b. Vyjadřuje svoji vůli konstruktivně přispět ke zdaru těchto jednání; 
c. Obrací se na ministra kultury ČR jako na představitele kompetentního ústředního  

orgánu státní správy se žádostí o průběžné informování o stavu výše uvedených 
jednání a zároveň jej žádá, aby zvážil možnost zapojit do nich i Radu ČT; 

d. Pověřuje předsedu Rady ČT realizací výše uvedených bodů.  
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(18:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. 

Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 
b) Usnesení č. 58/03/24: Rada ČT vzhledem ke skutečnosti, že do její působnosti podle § 8, 

odst. 1, písm. a) zákona č. 483/1991 Sb., o České televizi v platném znění spadá jmenovat 

ředitele televizního studia Ostrava na návrh generálního ředitele ČT: 

a. žádá generálního ředitele ČT, aby umožnil dvěma členům Rady přístup na jednání výběrové   
     komise pro výběr nového ředitele televizního studia Ostrava, a to v roli pozorovatelů a  
b. pověřuje předsedu Karla Nováka a radního Romana Bradáče, aby se ujali funkce  
     pozorovatelů výběrového řízení a podali Radě zprávu o jeho průběhu při zachování zásad   
     mlčenlivosti o zákonem chráněných informacích.  

(17:0:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, J. Fistein, I. Chmel Denčevová, V. Ježek, V. Karmazín, P. Matocha, L. 

Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, J. Šlégr, I. Tesař, 

L.X. Veselý 

ZDRŽEL SE: P. Šafařík 

 

c) Usnesení č. 59/03/24: Rada ČT souhlasila s vystoupením pana Šinágla v délce 3 minut.  

 

d) Usnesení č. 60/03/24: Rada ČT souhlasila s vystoupením pana Z. Jehličky v délce 3 minut.  

 

e) Program 4. jednání Rady ČT v roce 2024, které se uskuteční ve středu 17. dubna 2024, 

bude upřesněn v pozvánce. 

 

12) Závěr  

 

 

   Mgr. Karel Novák 

  předseda Rady ČT 

 

 

 

Přílohy: 

1) Informace generálního ředitele 

2) Zápis z 3. jednání dozorčí komise Rady České televize ze dne 6.3.2024  

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

 

David Brabec                                                           Mgr. Roman Bradáč 
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Příloha č. 1 k zápisu z jednání RČT 

 

Informace generálního ředitele České televize 

Materiál pro 3. jednání Rady ČT dne 20. března 2024 

 

 

1. Minulý týden jsem za Českou televizi veřejně tlumočil znepokojení nad návrhem nové právní úpravy 

veřejnoprávních médií na Slovensku, a to zejména posun směrem k charakteru médií státních. 

 

2. Před dvěma týdny jsem měl možnost poprvé osobně přivítat zástupce nejrůznějších institucí, neziskových 

organizací a občanských sdružení na v pořadí již třináctém zasedání Divácké rady. Čtyřicítce účastníků jsem 

představil svou vizi fungování České televize v příštích letech, seznámil jsem je s největšími programovými 

úspěchy v posledním čtvrtletí a s novinkami pro nadcházející jarní sezónu. V rámci diskuse na závěr setkání 

mezi přítomnými nejvíce rezonovalo téma financování České televize a s tím související připravovaná 

novela zákona o televizních a rozhlasových poplatcích. 

 

3. V pondělí jsem se zúčastnil Setkání s rektory moravských vysokých škol, které proběhlo na půdě Univerzity 

Palackého v Olomouci. Diskutovali jsme spolupráci České televize s vysokými školami v rámci nejrůznějších 

projektů – ať už jsou to stáže studentů těchto škol v televizních studiích a redakcích ČT nebo třeba 

spolupráce ČT se studenty na vzniku studentských filmů a seriálů. Této akce se spolu se mnou zúčastnil také 

ředitel Zpravodajství, ředitelka divize Obsah a ředitelé obou moravských regionálních studií.  

 
4. Chtěl bych upozornit na jeden výrazný programový úspěch – v sobotu proběhl finálový večer pořadu Peče 

celá země, který sledovalo 1,222 milionu diváků, přičemž podíl na sledovanosti byl 34,87 %. Celkově pak 

byla třetí řada úspěšnější než ta předchozí. V průměru tato pekařská show přilákala k obrazovkám 1 milion 

a 162 tisíc diváků na díl. Finálovým večerem to ale neskončilo – o velikonočních svátcích budeme vysílat 

speciální charitativní díl ve spolupráci s nadací Pomozte dětem.  

 
5. Co se týká zahraniční agendy, ve dnech 14. a 15. března přijalo moje pozvání do České televize 33 zástupců 

skupiny CEE – Central Eastern European Group ze 17 zemí střední a jihovýchodní Evropy. Hlavními tématy 

diskusí byly zejména nástroje na obhajobu veřejnoprávních médií, kybernetická ochrana, umělá 

inteligence, projekty EBU European Perspective, a ESD Platform, situace v Evropě a volby do Evropského 
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parlamentu. Na závěr se skupina rozhodla vydat společné prohlášení na podporu slovenské veřejnoprávní 

televize RTVS. Včera jsem se pak setkal se zástupcem ředitele EBU Jeanem Philipem de Tenderem. Probírali 

jsme společné projekty a také zastoupení pracovníků České televize v komisích a výborech EBU.  

 

k písemným dotazům:  

6. K dotazu paní radní Chmel Denčevové, který se týká harmonogramu a obsahu jednání na Ministerstvu 

kultury v souvislosti s novelou Zákona o České televizi a Zákona o provozování rozhlasového a televizního 

vysílání:  

- odkazuji na přílohu, která je součástí tohoto materiálu a jejíž obsah přednesu osobně na jednání Rady 

ČT 

               Příloha 1 

 

7. K dotazům radních Ivany Chmel Denčevové, Báry Procházkové, Jiřího Padevěta, Jefima Fištejna a Tomáše 

Řeháka na téma výběrové řízení na ředitele TS Ostrava: 

Proč je výběrové řízení plánováno jako vícekolové a jaké je složení výběrové komise  

- Výběrové řízení na ředitele TS Ostrava je naplánováno jako vícekolové, protože není možné předem 

odhadnout, kolik uchazečů se přihlásí. Je běžnou HR praxí dělat jako první kolo výběrového řízení (v 

případě velkého počtu uchazečů) preselekci CV. Obecně se jako první výběrové kolo bere samotné 

zhodnocení došlých materiálů, zda přihláška obsahuje opravdu vše, co má a současně jsou splněny 

požadavky na dané místo (VŠ, odborná praxe atd.). Pokud je velké množství uchazečů, dochází ke 

kalibraci jednotlivých projektů a CV, a výběru top kandidátů. Tuto preselekci budeme mít hotovou 

20.3. 

- Členů výběrové komise je 5 (tři zástupci za Českou televizi, dva zástupci kulturní scény ze severní 

Moravy), ti doporučí generálnímu řediteli vítězného kandidáta.  

Proč se výběrové řízení koná v Praze, nikoliv v Ostravě a jak to bylo v případě výběrového řízení na ředitele 

brněnského studia  

- Obě dvě výběrová řízení byla naplánovaná původně v Praze. Protože ale jeden člen komise (ředitel 

Národního divadla v Brně) byl tak exponovaný, že by bylo těžké najít průsečík v pracovních 

kalendářích, bylo se souhlasem všech členů odsouhlaseno Brno. Pro současné výběrové řízení se zase 

jeví z pohledu členů komise vhodnějším místem Praha. Tzn. primární ve výběru není samotná lokalita, 

ale časové možnosti navržených členů komise.  

Kdo bude řídit TSO po uplynutí mandátu stávajícího ředitele 
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- Po uplynutí mandátu stávajícího ředitele bude vedením TS Ostrava pověřený pracovník na 2. stupni 

řízení z Ostravy, tak, jak je běžným zvykem v těchto případech. 

Jaký bude další postup v případě, pokud by Rada nejmenovala navrženého kandidáta  

- Takovou situaci si upřímně řečeno neumím v praxi představit. Zákon o České televizi nepředpokládá 

pro obsazeni funkce ředitele nebo ředitelky regionálního studia otevřené výběrové řízení. Já jsem se 

jej v zájmu transparentnosti rozhodl vypsat a podmínky pro přihlášení jdou nad rámec podmínek, 

které pro tyto funkce předpokládá zákon.  

Jak je naplánováno předání agendy, pokud dosavadní ředitel končí k 31.3. 

- Jako generální ředitel požádám současného ředitele TSO k vytvoření jednoduchého „manuálu“, který 

bude reflektovat především probíhající projekty, na které je potřeba si dát pozor. Nicméně, procesy ve 

studiích jsou velmi totožné a IT systémy napříč ČT stejné. Vše se liší pouze v jednotlivostech, které si 

určuje právě osobnost samotného ředitele studia. Pomocnou ruku v „zaškolení“ nového ředitele 

podá ředitel televizního studia v Brně, ostatní divizní ředitelé a samozřejmě také já. Navíc pracovní 

poměr stávajícího ředitele TSO nekončí ke dni 31.3., pracovní poměr pokračuje na pozici v zahraniční 

redakci. Tudíž předpokládám jeho plnou součinnost při předávání agendy.  

Jak se vypořádáme s napjatým harmonogramem a proč je takto nabitý  

- Mohu říct, že ho jako napjatý nevnímáme. Vše běží podle plánu. V případě výběru nového ředitele 

TSB probíhala slyšení 12. 10. loňského roku, tedy až 12 dnů po skončení mandátu předchozího 

ředitele. Mandát nového ředitele pak začal 1. 11. tedy s měsíčním zpožděním. Vedením studia byl 

tehdy pověřen manažer na 2. stupni řízení. Žádný z členů Rady tehdy nevyjadřoval znepokojení nad 

takovou časovou posloupností.  

 

 

Příloha č. 2 k zápisu z jednání RČT 
 

Zápis z 3. jednání dozorčí komise Rady České televize ze dne 6.3. 2024  

 

Přítomni: E. Hubková, P. Juchelka, J. Lamser, M. Petrman, Z. Prokopcová 

Omluveni:   

Hosté:  D. Břinčil, A. Lukasíková 

 

Sekretariát Rady ČT: P. Staňková 

Předsedající:  M. Petrman 
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Program jednání: 

 

1. Zahájení 

2. Pravidelný měsíční reporting – prosinec 2023 – David Břinčil 

3. 1_2Q_2023 Strategie řízení IT, oblast kyberbezpečnosti – zpráva z kontrolního šetření k 

projednání – Jan Lamser 

4. 1_1Q_2024 Kontrola Plánu investic a jeho čerpání za rok 2023 – zpráva z kontrolního 

šetření k projednání – Eva Hubková 

5. Návrh plánu kontrolní činnosti na 2Q24 k projednání 

6. Projednání podnětů/zadání od Rady ČT 

7. Různé 

 

 

Ad 1) Zahájení 

 

- Bez usnesení 

 

 

Ad 2) Pravidelný měsíční reporting – leden 2024  

 

Usnesení č. DK 14/03/24 

D. Břinčil informoval členy DK o výsledcích hospodaření ČT za leden 2024. DK projednala tuto 

informaci u vybraných ukazatelů a konstatuje, že hospodaření probíhá v souladu s rozpočtem 

České televize. DK bere informace finančního ředitele Davida Břinčila na vědomí. 

(5:0:0) 

 

 

Ad 3) 1_2Q_2023 Strategie řízení IT, oblast kyberbezpečnosti – zpráva z kontrolního 

šetření k projednání – Jan Lamser, Michal Petrman 

 

Usnesení č. DK 15/03/24 

DK projednala závěry kontrolního šetření a schválila závěry kontrolního šetření v níže uvedené 

podobě: 

 

Zjištění z kontrolního šetření poukazují na kritický význam oblasti IT pro fungování ČT. V nedávné 
minulosti došlo k organizačním změnám a personálnímu posílení na úrovni vedoucích pracovníků. 
Nicméně kontrolní šetření konstatuje potřebu zvýšení finančních a lidských zdrojů, potřebu 
centralizace řízení IT do Úseku IT, posílení kybernetické bezpečnosti, standardizace a optimalizace 
IT procesů, zlepšení interní komunikace a aktivního řízení talentů včetně náboru nových 
zaměstnanců. Dále byla zdůrazněna potřeba průběžného hodnocení a aktualizace IT strategie a 
zapojení business vlastníků do definice požadavků na IT projekty. 
 
Na základě těchto zjištění byl navržen akční plán s konkrétními kroky a časovým harmonogramem, 
který má za cíl adresovat identifikované nedostatky a zlepšit celkovou efektivitu a bezpečnost IT 
operací. Plán zahrnuje zajištění dostatečných zdrojů, centralizaci řízení IT, posílení kybernetické 
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bezpečnosti, standardizaci a optimalizaci procesů, zlepšení interní komunikace, aktivní řízení 
talentů, průběžné hodnocení a aktualizaci IT strategie a zapojení business vlastníků. 
 
Realizace tohoto akčního plánu vyžaduje silnou podporu od vedení České televize, efektivní 
komunikaci cílů a postupů, a pravidelné monitorování pokroku pro zajištění úspěšné implementace 
doporučených opatření. IT by mělo být oblastí s vysokou prioritou alokace peněžních prostředků i 
v případě, že nedojde k připravovanému navýšení televizních poplatků. Celkově tento dokument a 
navrhovaný akční plán představují rámec pro další rozvoj a modernizaci Úseku IT České televize, 
který je klíčový pro podporu jejích dlouhodobých cílů a úspěchu v digitálním věku. 

Kontrolní šetření Strategie řízení IT, oblast kyberbezpečnosti bylo provedeno s cílem posoudit 
aktuální procesy a řídicí mechanismy v kontextu historického vývoje, současných výzev a 
budoucích potřeb. DK nedisponuje IT expertízou a proto kromě jiného doporučuje zvážit zavedení 
externě zajišťovaného dohledu nad implementací IT strategie, tzv. Quality Assurance. 

Doporučení vedení ČT: 

Věnovat potřebnou pozornost a zdroje klíčovým systémům – Helios pro ekonomické agendy 
a Provys jako klíčový informační systém pro audiovizuální výrobu. V nejbližších letech je třeba 
realizovat buď přechod na novou verzi PROVYS nebo náhradu jiným systémem. U ERP systému 
budou probíhat přechody na vyšší verze. Některé další systémy kvůli komplikované implementaci 
vyvolávají další požadavky na interní kapacity. 

Zavést business vlastníky pro klíčové procesy, které jsou řešeny/podporovány IT systémy. To by 
odlehčilo tlaku na tým IT a současně posílilo roli a odpovědnost uživatelů za design IT systémů. 

Zvážit další posílení role IT v organizační struktuře. Nedávné změny v organizační struktuře vedly 
k posílení role IT, ale stále ještě nejsou v podobě, která je dnes ve velkých organizacích běžná 
a kdy je vedení IT součástí nejužšího vedení.  

Posílit kapacity interního IT a zlepšit odměňování s cílem získat a udržet větší množství expertů. 
Pro efektivní přípravu a realizaci veřejných zakázek v oblasti IT posílit tým centrálního nákupu 
o odborníka na problematiku IT. 

Posílit tým IT bezpečnosti. 

Pokračovat ve standardizaci a formalizaci IT procesů a posílení IT governance. ČT bude čelit 
velkým výzvám zejména v souvislosti s implementací NIS2. 

Zvážit zavedení externě zajišťovaného dohledu nad implementací IT strategie, tzv. Quality 
Assurance. 

Doporučení Radě ČT: 

Vyžádat si od vedení ČT pravidelné, nejlépe roční zprávy o stavu implementace IT strategie a 
řešení klíčových problémů. 
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Při schvalování rozpočtů a dlouhodobých plánů dbát na zajištění potřebných zdrojů pro 
implementaci IT strategie.  
Vzhledem k citlivosti některých informací projednávat detailní plány a postup implementace IT 
strategie  na uzavřeném jednání Rady ČT bez přítomnosti veřejnosti. 
 

(5:0:0) 

 

 

Ad 4) 1_1Q_2024 Kontrola Plánu investic a jeho čerpání za rok 2023 – zpráva z 

kontrolního šetření k projednání – Eva Hubková 

 

Usnesení č. DK 16/03/24 

DK projednala a schválila závěrečnou zprávu z kontrolního šetření v tomto znění: 

 

1) Shrnutí 
 

Schválený plán investic na rok 2023 byl stanoven ve výši 472 mil. Kč + 114 mil. Kč činil převod 
nedokončených investic z minulých let. Celkem byl tedy ve výši 586 mil. Kč. 
 
V průběhu roku 2023 došlo k přehodnocení plánu, kdy bylo zrušeno 5 jmenovitých akcí v celkovém 
objemu 19 mil. Kč včetně blíže nealokovaných prostředků na kybernetickou bezpečnost a generační 
rekonstrukci v TSO. Na základě změny limitu pro zařazování do majetku byly některé investice 
hrazeny z provozních prostředků (snížení plánu o 6 mil. Kč). Dále vznikla úspora na vypsaných 
výběrových řízení ve výši 18 mil. Kč. Celkem byl plán snížen o částku ve výši 43 mil. Kč. Plán byl 
tedy upraven na částku 543 mil. Kč. 
 
Náklady na pořízení investic do konce roku 2023 dosáhly částky 343 mil. Kč, tj. 63 % plánu, po 
započtení uzavřených smluv k 31.12.2023 pak částky 391 mil. Kč, tj. 72% plánu. 
 
přehled čerpání investic             
za rok 2023 podle uskupení        

  

Upravený 
plán 2023 

v tis. Kč 

čerpání za 
1-12/2023 

v tis. Kč 

% 
plnění 

včetně 
uzavřených 
smluv do 

31.12.2023 
% 
plnění 

Převod 
do  2024 

v tis. Kč 
televizní technika a 
technologie 27 055 18 893 70% 24 414 90% 8 163 

informační technologie a 
digitální archiv 73 360 58 416 80% 62 390 85% 14 945 

informační technologie - nová 
média 25 983 8 844 34% 10 043 39% 17 139 

generační obměna televizní 
techniky 247 738 123 886 50% 146 921 59% 123 851 

generační obměna 
infrastruktury 120 947 113 810 94% 119 654 99% 7 136 

správa areálu, elektro, VZT 30 634 12 582 41% 20 714 68% 18 052 

Ostatní ( stravování, dopr. 
provoz,...) 17 313 7 299 42% 7 299 42% 10 014 

celkem 543 031 343 731 63% 391 435 72% 199 300 

 
V průběhu roku 2023 bylo dokončeno 133 akcí o objemu 251 mil. Kč. Pro fungování ČT byla 
významnou dokončenou akcí roku 2023 Rekonstrukce režijního komplexu SK8 - IDEC 
22377237001/3000. Studiový komplex SK8 je jediným virtuálním studiem ČT, které je využíváno 
převážně pro každodenní živé vysílání hlavní zpravodajské relace (Události), a dále pak pro výrobu 
některých periodických pořadů (např. Toulavá kamera, Objektiv, Gejzír, 168 hodin, Reportéři ČT 
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atd.). Studiový komplex SK8 byl naposledy rekonstruován jako celek v roce 2011. Od té doby 
neprošel žádnou komplexní technologickou obnovou až nyní. 
 
Mezi finančně nejnáročnější patřila akce rekonstrukce indukčních jednotek v OZ, která probíhá již 
od roku 2022 a bude dokončena v průběhu roku 2024. Jedná se o akci v celkovém objemu téměř 
70 mil. Kč. 
 
Na přelomu roku probíhalo plnění 37 akcí s přesahem do roku 2024 a bylo vypsáno 22 výběrových 
řízení.  
Z výše uvedeného se do roku 2024 převádí na pořízení investic částka ve výši 199 mil. Kč včetně 
nerozepsané rezervy FŘ ve výši 8 mil. Kč. 
 
 

2) Závěr 
 
ČT dodržela schválený objem finančních prostředků na rok 2023 a dokončila nebo zahájila některé 
významné investiční akce. Z výše uvedených vypsaných výběrových řízení na významné dodávky 
obměny televizní technologie jsou k dnešnímu dni již uzavřeny smlouvy na obměnu 
vícekamerového satelitního vozu DSNG 036 a obměnu kamer pro reportážní štáby. 
 
Proces pořízení investic přesahuje velmi často rámec jednoho roku. U větších akcí se pohybuje 
většinou v rozmezí 2-3 let. Z toho důvodu jsou kromě čerpání investic v daném roce sledovány i 
skluzy v čerpání přecházející do plánu následujícího roku. U vybraných jmenovitých akcí jsou pak 
sledovány i o údaje o celkových nákladech, průběhu realizace výběrového řízení, zveřejnění a 
rozsah začerňování smluv. DK konstatuje, že v případě kontrolovaných smluv se jednalo pouze o 
začernění osobních dat (podpisů, tel. čísel a emailových adres).  
 

3) Doporučení vedení ČT 
 

U akcí, kde lze s největší pravděpodobností předpokládat, že budou zařazeny do plánu, zahajovat 
včas práce na přípravě zadávací dokumentace, aby mohly být veřejné zakázky vypsány co nejdříve 
po schválení rozpočtu. 
Proces pořizování investic je třeba sledovat v delším časovém období, optimálně v délce 3 let. 
Současně by nevyčerpané investiční náklady měly být kryté rezervou hotovosti a měly by být 
promítnuty i v ročním rozpočtu. 
 

(5:0:0) 

 

 

Ad 5) Návrh plánu kontrolní činnosti na 2Q24 k projednání 

 

Usnesení č. DK 17/03/24 

DK projednala a odsouhlasila návrh plánu kontrolní činnosti, který předkládá Radě ke schválení, 

v této podobě: 

 

2Q2024 

Kontrolní činnost 

1. Kontrolní činnost dle zadání Rady ČT 

2. 2_4Q_2023 - Stanovisko ke krizovému scénáři neschválení navýšení televizního poplatku 

dokončení činností započatých ve 4Q23 

3. 2_1Q_2024 – Konkurenční doložky – dokončení kontrolního šetření započatého ve 1Q24 

4. 4_1Q_2024 - Stanovisko ke smlouvě o zřízení služebnosti – dokončení kontrolního šetření 

započatého ve 1Q24 

5. Tvorba programového schématu a alokace rozpočtu – úvod do problematiky 
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Pravidelné činnosti 

6. Diskuse s externím auditorem po skončení auditu roku 2023 – rizikové oblasti, auditorské a 

účetní postupy, zhodnocení výsledku auditu 

7. Předložení připomínek ke struktuře a obsahu Výroční zprávy o hospodaření a účetní závěrky 

ČT 

8. Předložení „Rozboru hospodaření České televize za rok 2023 vypracovaný Dozorčí komisí 

v souladu s § 8a, odst. (9) zákona o ČT“ 

9. Pravidelná zpráva od CFO o čerpání rozpočtu, finanční situaci a finančním majetku, měsíční 

reporting, významné události 

10. Zpráva o činnosti DK v prvním čtvrtletí 2024 předkládaná Radě ČT na základě par. 8a odst. 

9 zákona o České televizi  

11. Sestavení plánu kontrolní činnosti na další Q k odsouhlasení Radě ČT 

 

(5:0:0) 

 

 

Ad 6) Různé 

 

Usnesení č. DK 18/03/24 

Finanční ředitel ČT David Břinčil informoval DK o rozhodnutí ÚOHS ve věci veřejné zakázky 
„Kontinuální obsahová analýza zpravodajství, publicistiky a diskuzí včetně aspektů vyváženosti a 
objektivity na roky 2024 – 2028“. DK projednala a schválila aktualizaci závěrů kontrolního šetření 
9_3Q_2023 v této podobě: 
 
Postup, který ČT pro poptávání služby kontinuální analýzy zpravodajství zvolila, nevykazuje s 
přihlédnutím k tržnímu prostředí a dalším souvislostem z pohledu zdravé manažerské praxe a řízení 
rizik ze strany ČT zásadní věcné nedostatky. Česká televize vyhlásila zadávací řízení dle zákona se 
všemi požadovanými formalitami, protože ze zákonných důvodů nebylo možné využít proces 
přímého jednání se stávajícím dodavatelem. Zvolená forma nebyla na úkor kvality jednání a 
kontrahování služby s dodavatelem, a to z pohledu věcných ani ekonomických smluvních 
parametrů. Poměrně rozsáhlé a přísné požadavky na dodavatele se s přihlédnutím na povahu a 
význam služby pro ČT jeví (z pohledu řízení rizik) jako adekvátní. Patrná je dlouhodobá kontinuita v 
přístupu k této agendě v rámci ČT, snaha zamezit rizikům s touto citlivou službou spojeným. 
Výběrové řízení víceméně replikovalo přístup v minulosti užitý, proces proběhl bez nějakých 
nápadných prodlev či nestandardních postupů v rozporu s interními předpisy či zdravou 
manažerskou praxí.  

Poptávaná služba je s ohledem na nároky spojené se stabilním a spolehlivým užíváním relevantní 
metodologie specifická pro segment televizního zpravodajství. Velikost potenciálního trhu v ČR je v 
zásadě vymezena držiteli plnoformátové televizní licence. Kvalitní poskytování této služby je 
zároveň spojeno s vysokým podílem kvalifikované lidské práce zkušených hodnotitelů.  

To postupně vedlo k situaci, kdy danou službu v kombinaci kvantitativních a kvalitativních analýz pro 
celý segment trhu (rozumí se tím pro držitele plnoformátové televizní licence) poskytuje v období 
posledních 10 a více let především Media Content Experts s.r.o,, resp. její dceřiná společnost Media 
Tenor, spol. s r. o.. Ostatní potenciální dodavatelé buď podobné služby neposkytovaly vůbec anebo 
v malém rozsahu, popřípadě pro jiná média (rozhlas). Česká televize nad rámec těchto analýz 
spolupracuje v oblasti kvalitativních obsahových analýz i s akademickými pracovišti, ta ale nemají 
dostatečnou kapacitu na poskytování poptávané služby. 

Odpovědní pracovníci během tohoto kontrolního šetření objasnili dílčí parametry procesu 
výběrového řízení, které napadl spolek Kverulant, resp. které byly tímto spolkem označeny jako 
nezvyklé, konkrétně: 
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• Nepřiměřeně velký předstih vyhlášení výběrového řízení před reálným začátkem plnění 

(který by mohl být veden záměrem upevnit již dopředu pozici dodavatele, resp. uzavřít smlouvu 

za podmínek, které by nereflektovaly tržní podmínky v době plnění v zájmu ČT) 

• S ohledem na tržní situaci a konstrukci vztahu s dodavatelem a povahu služby se daná 

rizika nejeví jako kritická; argument obecné praxe v ČT poptávat služby v dostatečném 

předstihu jako profylaxi pro neočekávané průtahy při výběru dodavatele je dle názoru 

zpravodaje akceptovatelný 

  

• Neúměrný rozsah požadavků a málo času na jejich zpracování (kdy navíc současný 

dodavatel de facto oproti jiným soutěžitelům byl ve výhodě, protože větší část požadovaných 

vstupů stejně zpracovával v rámci aktuálních dodávek pro ČT), navíc v adventní době, 

vylučoval rozumně možnost účasti jiného subjektu, něž stávajícího dodavatele. 

• S ohledem na význam služby pro ČT se rozsah požadavků jeví jako přiměřený. Pokud se 

týče lhůty na podání nabídek stanovené na 30 dnů a začínající běžet dne 5.12., by 

uchazeč neobeznámený s problematikou a bez předchozí přípravy ji jen s obtížemi mohl 

skutečně v termínu stihnout. Podle vyjádření odpovědných pracovníků ČT, by s ohledem na 

specifika tohoto případu byl skutečný zájemce jednak nutně dopředu s ČT v kontaktu a na 

výběrové řízení se připravoval. Pokud by tomu snad tak nebylo, reagovala by ČT na projev 

takového zájmu po vyhlášení Výběrového řízení přiměřeným prodloužením lhůt. Zároveň 

technické minimum 30 dnů na podání nabídek je obvyklou praxí v ČT pro zamezení 

neúměrného protahování výběrových řízeních účastníky dotazy a námitkami, s tím, že 

lhůta se dle obecně závazných pravidel vždy automaticky znovu obnovuje (a riziko 

prodlužování tím roste). Přístup pracovníků ČT se v této situaci zdá být přiměřený a 

akceptovatelný.  

 

Úřad pro ochranu hospodářské soutěže rozhodl dne 23.2.2024, že řízení ve věci možného spáchání 
přestupku podle § 268 odst. 1 písm. b) zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek při 
zadávání veřejné zakázky „Kontinuální obsahová analýza zpravodajství, publicistiky a diskuzí 
včetně aspektů vyváženosti a objektivity na roky 2024 – 2028“ zastavuje. Úřad po 
několikaměsíčním šetření neshledal žádný ze vznesených podnětů stěžovatele, který nebyl 
účastníkem řízení, jako odůvodněný. 
 
Doporučení:  

1. Věnovat na kontrolní úrovni Rady ČT pozornost otázce metodiky a rozsahu 

zpracování analýz nezávislosti zpravodajství a aktuální publicistiky 

Je na místě, aby kompetentní orgány (Rada ČT) využily možnosti seznámit se se způsobem, 

jak jim předkládané analýzy a statistiky vznikají, byly zapojeny do diskuse o klíčových nových 

aspektech této problematiky (jak v souvislosti s rozvojem zpravodajských formátů, tak nástrojů 

jejich hodnocení, jako jsou nové postupy na základě umělé inteligence). Tato diskuse by měla 

proběhnout před vyhlášením výběrového řízení na dodavatele a případně i v průběhu 

realizace zakázky na zpracování analýzy, ale před zahájením prací na analýzách pro 

příslušné období. Je třeba respektovat odpovědnost vedení ČT za výběr dodavatele na 

zpracování těchto analýz a za jejich provádění. 

  

2. Zvážit formální zakotvení bezpečnostních a provozních zásad, aplikovaných pro tuto 

oblast do standardních řídících dokumentů ČT (RGŘ, opatření apod.), které by mj. 

vymezily rizikový rámec pro výběrová řízení (v tomto případě např. nezávislost 

dodavatele, zamezení možnosti zpracovávat podobné analýzy pro politické strany nebo 

hnutí, členství v organizaci SIMAR, nevychýlenost a robustnost analýz apod.) 

Dnes je tato oblast vymezena nepřímo na úrovni zákonných požadavků na vysílání ČT, 

obecné stručné formulace v Kodexu ČT a převážně nekodifikovaných interních pravidel a 
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postupů. Kromě definice těchto požadavků ve Zprávě o měření veřejné hodnoty, pravidelně 

předkládané Radě ČT, by měla mít tato pravidla i formální podobu závazného interního 

dokumentu. 

  

3. Útvar Centrálního nákupu by měl adaptovat jinak srozumitelnou praxi krátkých lhůt k 

předložení nabídek ve výběrových řízeních s přihlédnutím ke kontextu, rozsahu 

požadovaných dokumentů a vstupů atd.  

Rozhodnutí o lhůtě pro podávání nabídek by mělo reflektovat komplexnost přípravy nabídky 

při respektování snahy o co nejrychlejší průběh výběrového řízení. Stanovení přiměřené lhůty 

by mělo také odrážet případnou sezónnost, např. v období dovolených a svátků (advent, letní 

měsíce) lze očekávat, že by lhůty měly být o něco delší než v jiných obdobích.  

 
(5:0:0) 

 

 

DK dále projednala kontrolní šetření na základě rozhodnutí Rady: 

 

Usnesení č. 28/02/24: Rada žádá dozorčí komisi o stanovisko k udělení předchozího souhlasu s 

uzavřením smlouvy o zřízení věcného břemene – osobní služebnosti, k nemovitostem ve vlastnictví 

České televize Brno. 

Usnesení č. 29/02/24: Rada tímto pověřuje Dozorčí komisi, aby do své kontroly účelnosti a 

hospodárnosti využívání finanční zdrojů České televize zařadila problematiku počtu, objemu a 

obsahu konkurenčních doložek v pracovních smlouvách zaměstnanců České televize v průběhu 

roku 2023 a aby výsledek svého šetření sdělila Radě ČT do 12. dubna 2024. Ve sdělení, nechť je 

uvedena i kvantifikace finančních nákladů ČT na konkurenční doložky v porovnání s rokem 2022. 

 

Obě kontrolní šetření byla zahájena a DK předpokládá jejich ukončení a schválení závěrečných 

zpráv na příštím zasedání DK 10.4. 2024. 

 

Bez usnesení. 

 

 

 

Ing. Michal Petrman 

předseda dozorčí komise Rady ČT 

 
 


